
 

 

 

سم الله ب رحمن  يم ال رح  ال

 ٔثزج لصيشج عٓ اٌرعشيف تّذسصح فاطّح اٌز٘شاء ٌٍثٕاخ تّذيٕح وشٔاجالا دٌٚح صشيلأىا .

  

لا ششيه ٌٗ    اٌذّذ لله سب اٌعاٌّيٓ أدّذن ستٝ وّا يٕثغٝ ٌجلاي ٚجٙه ٚعظيُ صٍطأه ٚأشٙذ أْ لا إٌٗ إلا الله ٚدذٖ

ٚٔصخ ٌٙزٖ الأِح فصٍٛاخ         صفيٗ ِٓ خٍمٗ ٚدثيثٗ تٍغ اٌشصاٌح ٚأدٜ الأِأحٚأشٙذ أْ صيذٔا ِذّذا عثذ الله ٚسصٌٛٗ ٚ

 أِا تعذ .  الله ٚصلاِٗ عٍيٗ ٚعٍٝ آٌٗ ٚصذثٗ ِٚٓ إ٘رذٜ تٙذيٗ ٚصاس عٍٝ ٔٙجٗ إٌٝ يَٛ اٌذيٓ

  

 اٌماسا اٌعزيز اٌضلاَ عٍيىُ ٚسدّح الله ٚتشواذٗ.

  

 Madige اصح ٌٍثٕاخ ٚاٌرٝ ٘ٝ فٝ لشيحفئٌيه ٔثذج لصيشج عٓ ِذسصح فاطّح اٌز٘شاء اٌخ

Midyala تّذيٕح Kurunegalaتذٌٚح Sri Lanka  ٘زٖ اٌمشيح ذعذاد٘ا دٛاٌٝ أستعح آلاف ٔضّح ٚٔضثح الإصلاَ فيٙا

دٛاٌٝ عٓ ثّأيٓ فٝ اٌّائح وّا يٛجذ تٙا خّضح ِضاجذ وثيشج وّا يٛجذ تٙا اٌىثيش ِٓ اٌعٍّاء ٚالأصاذزج اٌزيٓ ذعٍّٛا اٌعٍَٛ 

 شعيح ٚاٌعشتيح ٚيعٍّٛٔٙا ٌٍٕاس فٝ أٔذاء دٌٚح صشيلأىا ٚيمِْٛٛ أيضا تئٌماء اٌخطة ٚاٌّٛاعظ اٌذيٕيح ٌٍٕاس .اٌش

  

أِا ِذسصح فاطّح اٌز٘شاء اٌخاصح ٌٍثٕاخ ٘زٖ فئٔٙا إدذٜ دٛاٌٝ خّضح عشش ِذسصح خاصح ٌٍثٕاخ فٝ دٌٚح صشيلأىا 

دٌٚح صشيلأىا دٛاٌٝ ِائريٓ ِذسصح ٌٍثٕيٓ ذعٍُ أيضا اٌعٍَٛ اٌششعيح ٌرعٍيُ اٌعٍَٛ اٌششعيح ٚاٌعشتيح ِع اٌعٍُ تأْ فٝ 

ِٓ أً٘ اٌخيش ٚتذأخ تعششيٓ طاٌثح     تاٌجٙٛد اٌزاذيح ٤٠٠٢ٚاٌعشتيح أِا ِذسصح فاطّح اٌز٘شاء ٘زٖ فئٔٙا ذأصضد عاَ 

طاٌثح ٌٚىٓ ٌلأصف اٌشذيذ  إٌٝ دٛاٌٝ ِائري ٤٠٢٢ثُ تذأخ الأعذاد فٝ اٌزيادج إٌٝ أْ ٚصٍد اٌيَٛ ٚٔذٓ فٝ عاَ   فمظ

فئْ اٌّثٕٝ ٘ٛ ٔفش اٌّثٕٝ اٌمذيُ ٚٔٛد ِٓ أً٘ اٌخيش اٌّضاعذج ٌرٛصعح اٌّثٕٝ ٚالإٔفاق عٍٝ اٌطاٌثاخ لأْ اٌطاٌثح ذىٍف 

اٌّذسصح ِثٍغ دٛاٌٝ تّايعادي ِائح دٚلاس أِشيىٝ شٙشيا ِٓ إلاِح ٚطعاَ ٚغيش رٌه فٝ ديٓ أْ اٌطاٌثح لا ذذفع إلا تّا 

 ثْٛ دٚلاس شٙشيا ٚاٌثالٝ يرىفً تٗ أً٘ اٌخيش .يعادي ثلا

  

ِع اٌعٍُ تأْ ِذج اٌذساصح فٝ ٘زٖ اٌّذسصح أستع صٕٛاخ ٌرعٍيُ اٌعٍَٛ اٌششعيح ٚاٌعشتيح ٚذعٍيُ اٌعميذج اٌصذيذح اٌرٝ ذٛافك 

 وراب الله ٚصٕح سصٌٛٗ صٍٝ الله عٍيٗ ٚصٍُ .

  

ٕا ٌٚٛ تاٌىٍّح فٝ إلاِح ٘زٖ اٌصشح اٌعظيُ اٌزٜ يخذَ فرياخ اٌّضٍّيٓ فاٌّشجٛ ِٓ اٌماسا اٌعزيز ٌٙزٖ اٌشصاٌح أْ يضاُ٘ ِع

تً ٚيخذَ الإصلاَ ٚاٌّضٍّيٓ خاصح أْ ٕ٘ان ِذاسس دىِٛيح فٝ ٘زٖ اٌمشيح ٚتٙا إخرلاط ٚٔذٓ ٔذاٚي أْ ٔذافظ عٍٝ 

دضٕا فيضاعفٗ ٌٗ ٌٚٗ أجش فرياخ اٌّضٍّيٓ ِٓ ٘زا الإخرلاط ٚلأْ الله صثذأٗ ذعاٌٝ يمٛي " ِٓ را اٌزٜ يمشض الله لشضا 

 وشيُ "

  

ٚلاي ذعاٌٝ " ِثً اٌزيٓ يٕفمْٛ أِٛاٌُٙ فٝ صثيً الله وّثً دثح أٔثرد صثع صٕاتً فٝ وً صثٍح ِائح دثح ٚالله يضاعف ٌّٓ 

 يشاء ٚالله ٚاصع عٍيُ "

  

 ٚإٌثي صٍٝ الله عٍيٗ ٚصٍُ يمٛي " ٚالله فٝ عْٛ اٌعثذ ِا واْ اٌعثذ فٝ عْٛ أخيٗ "

  

أيضا " ِثً اٌّؤِٕيٓ فٝ ذٛادُ٘ ٚذعاطفُٙ ٚذشادُّٙ وّثً اٌجضذ اٌٛادذ إرا اشرىٝ ِٕٗ عضٛ ذذاعٝ ٌٗ صائش ٚلاي 

 الأعضاء تاٌضٙش ٚاٌذّٝ"

  

 فٕذعٛ وً لاسا اْ يضاُ٘ ِعٕا درٝ يىْٛ ٌٗ الأجش اٌعظيُ عٕذ الله يَٛ اٌمياِح.

 ٚجزاوُ الله وً خيش.



 

 

Assalamu Alaikum Brothers & Sisters in Islam 

Medige Midiyala Muslim Village is one of the biggest villages in the vicinity of Paduwasnuwara in the 

district of Kurunegala. The population in this village is about 1200, of which most of them are 

farmers. But a great number of Ulamas and Professionals also live here. This village has a big 

Jummah Masjid, a Boys’ Madrasa and a big school, Alhamdulillah. 

Comparatively to the 200 Madrasas available for Boys Island wide in Sri Lanka, there are less than 15 

Madrasas for Ladies in the island. Since, there was indeed a long felt need for a Madrasa for Ladies 

in the Medige Midiyala Village; this need was fulfilled by inaugurating the Fathimathuz Zahra Ladies 

Madrasa initially with only 25 students for the year 2004, Alhamdulillah. 

Today it has grown step by step and it consists of 200 students from various parts of the Island and 

they follow a 4 year Course in Shariya Education. Apart from that, they are taught 4 main languages 

namely, Tamil, Sinhala, English, & Urdu. Since this school is exclusively for ladies, the syllabus also 

consists of the following subjects under Home Science for their future needs.  Sewing and Cooking.  

Today, more than 100 applications flow in during the intake each year, but we are unable to 

accommodate this number due to lack of class rooms and hostel facilities. So if we could receive 

more help from our well-wishers we could cater to these needs of the people. 

At the moment a monthly expense for a student is about SL Rupees 8500/-, but we charge the 

student a fee of SL Rupees 3500/-.  Most of the expenses are collected by the donations of well-

wishers and donors, but yet we do face a short fall of SL Rupees 150,000 /- each month. 

As we all know, helping Sharia Education is Sadakatul Jaria, so taking this into consideration we 

would humbly request you to help us to complete the building we have already started and to  cover 

all other expenses needed to carry on with this Ladies’ Madrasa  in the future Insha Allah. 

May Almighty Allah (SWT) accept our good intentions and save us from calamities and grant us his 

Jannah, Ameen 

 
Thank You 

The President 

Al Haj Moulavi Haldeen Omerdeen (Rahmani) 

For Donations - 

A/C Name      Fathimathuz Zahra Muslim Ladies Arabic College 

A/C No.     1174000717 

Bank            Commercial Bank 

Contact        +9437-2293985 / +94777-309952 / +9472-4103801 

 



 

 

More Details about the School 

 
  Name of School  :   Fathimathuz Zahra Muslim Ladies Arabic College 

Address of School               :  Madigemidiyala, Bandarakoswatte, Kurunegala, Srilanka 

License & Reg. Details :   MRCA/13/1/PAS/94 

Board Members    :  24  

 

President 

Al Haj Moulavi Haldeen Omerdeen (Rahmani)  

J.P. (All Island), Principal Darul Uloom Furquaniya Kandy 

Muslim Marriage Registrar, Kandy 

Propagandist Secretary, All Ceylon Jammiyathul Ulama, 

 

Principal  

Mohammed Suhaib Mohammed Jazahir (Dheeni)  

O/L, A/L, Moulavi, al-alim, Diploma in Hadees  

10 years service experience in Galle and Kurunegala 

 

Staff Details 

No. of Lady Teachers    :  10 

No. of Male Teachers   : 2 

No. of Admin Staff   : 1 

No. of Ground Staff   :  3 

 

Student Details 

No. of Students    : 200  

Age Group of Students Enrolled   : 12yrs – 18yrs 

Levels Taught    :  1- 3  

 

Subjects  

Al- Quran 

Thafseer 

Fiqh (Law of Islam) 

Aqeedah (Islamic Article of Faith) 

Hadees 

Luga (languages)  Arabic Tamil Sinhala English Urdu 

Nahu (Grammar) 

Thajweed 

Tharikh (Islamic History) 

Manthik (Logic) 

Ilmul Aklak (Philosophy) 

O/L Syllabus  



 

 

Other Activities / Training available for Students  

Home Science 

Tailoring 

Handwork / Creative Art  

Tharbiyah (Future Family Life) 

 

IT Facilities   :  Available (Basic) 

Library Facilities   :  Available (Very Small Library) 

 

Hostel Facilities 

No. of Students   :  90 

Persons in Charge  :  1 Matron 

Meals    : Three Meals a Day  

After School Activities :  Sports Suitable for Girls 

Homework and Help :  After Maghrib (Individual & Collective) 

 

Building and Surrounding Areas 

Extra land availability for extra activities such as sports, agriculture   :   No 

 

Funding Details 

Donations Received   :    Rupees 75,000/- 

Fees Charged   :    Rupees 3,500/= (Per Month) 

Subsidy from Govt.   :    No 

 

Monthly Outgoings 

Rent for land / buildings   :  Owned by School   

Bills    :   

 Telephone         :      5,000  

 Electricity          :      26,000 

 Water                 :      No 

 Gas                      : 5,000 

 Staff Salaries     :      225,000 

 Food                    :      650,000  

 

Cost of Upkeep for One Student   :     Rupees 8500/- Per Month 

Future Projects  

Staff Quarters Facilities    

New Buildings for Expansion 



 

 

PHOTOS  

 

 
 
 
 
 



 

 

 
 


